
  
Protokół Nr XXVIII/2009

z dwudziestej ósmej  zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Janowiec Kościelny 

odbytej w dniu 30 listopada  2009 roku w sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy w Janowcu Kościelnym 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 12.oo
Obrady sesji zakończono o godz. 14.00.

Podczas obrad sesji przed budynkiem wywieszono flagę narodową,

Zgodnie z art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym 
(Dz.U.  Nr  13,  poz.  74  ze  zm.)  Przewodniczący  Rady  Gminy  otworzył 
dwudziestą  ósmą  zwyczajną  sesję  Rady  Gminy 
Janowiec Kościelny i po powitaniu radnych, gości, oświadczył, iż zgodnie z 
listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 
ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  osób  stanowi  quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.
Lista obecnych radnych,  stanowi załączniki nr 1i 2  do protokołu.

Ad  pkt.2.  Przewodniczący  Rady  przedstawił  porządek  obrad  ,  który  jest 
następujący:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracach Wójta i Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza 

o wykonaniu uchwał Rady.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał  w sprawach:

-  zmiany uchwały budżetowej gminy Janowiec Kościelny na 2009 rok,
- ustalenie stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok,
- obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego na 2010 rok,
- zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Janowiec Kościelny,
- zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Bielawy,
- przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Stare Połcie na lata 2009-2016,
- aplikowania Gminy Janowiec Kościelny o pomoc finansową w ramach działania 
„ Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju „ Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013, w ramach działania „ODNOWA I ROZWÓJ WSI”.

7. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.
8. Wolne wnioski i informacje.

Zgodnie z § 31 Statutu przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy 
ktoś spośród radnych chciałyby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w 



wyżej wymienionym porządku obrad ?

Nikt  z  radnych  nie  zgłosił  wniosku  odnośnie  zmiany  porządku 
obrad sesji.

Ad.pkt.3.

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Zgodnie z § 31 pkt 1 Statutu Gminy protokół obrad z poprzedniej sesji był 
dostępny dla radnych w biurze obsługi Rady trzy dni przed terminem obrad i 
w dniu dzisiejszym pół godziny przed rozpoczęciem sesji. 

Zatem, czy są pytania odnośnie protokołu z poprzedniej sesji ?

Nikt nie zgłosił uwag.

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował głosowanie.

Kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ?

Ustawowy skład Rady Gminy - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 13 radnych

Za przyjęciem protokołu - 13 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty .
Nieobecny radny Piotr Rogalski i radny Andrzej Gesek.

Ad.pkt.4.
Informacja  Wójta o pracach Wójta i Urzędu w okresie międzysesyjnym, a 
zwłaszcza o wykonaniu uchwały Rady. 

Wójt  Gminy Pani Danuta Puchalska przedłożyła informację nt. swojej 
działalności  w  okresie  międzysesyjnym  ,  oraz  o  wykonaniu  uchwał  Rady 
Gminy  – która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego  protokołu.

Rada Gminy jednogłośnie i bez uwag przyjęła powyższe sprawozdanie 
do akceptującej wiadomości.

Na salę obrad przybył radny Krzysztof Gesek.

Ad.pkt.5.



Zgłaszanie interpelacji   i zapytań radnych.
  

Radny Tański zwrócił się z wnioskiem na piśmie do Rady Gminy , aby 
zleciła Komisji Rewizyjnej wyjaśnienie kwestii nie podłączenia do wodociągu 
gminnego  posesji  zamieszkałej  przez  Państwa  Kolankowskich,  będącej 
własnością Gminy Janowiec Kościelnym. Posesja ta jako jedyna nie została 
podłączona  do  wyżej  wymienionego  wodociągu  w  czasie,  kiedy  był  on 
doprowadzony do mieszkańców Jabłonowa Maćkowięta.

Ponadto radny prosi o usunięcie i zmielenie rębakiem gałęzi z rowów 
przydrożnych,  które  zagrażają  bezpieczeństwu  pieszych  i  w  ruchu 
komunikacyjnym.

Ad.pkt.6 Rozpatrzenie projektów uchwał.
Pierwsza  uchwała  dotyczy  zmiany  uchwały  budżetowej  gminy  Janowiec 
Kościelny na 2009 rok
O przedstawienie projektu uchwały przewodniczący rady poprosił skarbnika 
gminy Panią Elżbietę Wiśniewską. 

Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z załącznikami.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
gminy Janowiec Kościelny na 2009 rok ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 14 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”   podjęła uchwałę Nr 
XXVIII/163/09  w  sprawie  „  zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Janowiec 
Kościelny na 2009 rok” która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Drugi projekt uchwały dotyczy ustalenia stawek podatku od nieruchomości.
Zaproponowane stawki przez wójta gminy były analizowane przez komisje 
stałe.  Po zasięgnięciu opinii  komisji  pani  wójt  jeszcze raz przeanalizowała 
swój projekt i dała ostateczna propozycję uchwały.
Zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym projekt  uchwały  przygotowuje 
wójt,  zatem  w  pierwszej  kolejności  muszą  być  głosowane  stawki 
zaproponowane w projekcie uchwały. Stałe komisje w trzech punktach różniły 
się w swojej opinii, a mianowicie:



Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu wnioskowała o 0,73 zł od 1m kw 
pow. gruntu związanego z prowadzeniem działalności  gospodarczej i 16 zł 
od 1 m kw pow. budynków związanych z działalnością gospodarczą oraz 0,52 
zł od 1m kw pow. mieszkalnej.
Natomiast Komisja Oświaty i Kultury wnioskowała o 0,75 zł. od 1 m kw pow. 
gruntu związanego z działalnością gospodarczą i 16,50 zł od 1 m kw budynku 
oraz 0,54 zł od 1 m kw pow. budynków mieszkalnych. 
Pani  Wójt  przeanalizowała  uwagi  Komisji  i  dała  swoje  propozycje,  które 
przedstawia projekt uchwały.

O przedstawienie projektu uchwały przewodniczący rady poprosił skarbnika 
gminy Panią Elżbietę Wiśniewską.

Pani skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z załącznikami.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za podjęciem uchwały w/s ustalenia podatku od nieruchomości 
na 2010 rok ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 11 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  3 głosy

Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych  –  11  głosami  „za”  przy  3 
„  wstrzymujących  się  ”   podjęła  uchwałę  Nr  XXVIII/164/09  w  sprawie 
„ ustalenia podatku od nieruchomości na 2010 rok” która stanowi załącznik nr 
5 do niniejszego protokołu.

Trzeci projekt uchwały dotyczy obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 
obliczenia podatku rolnego na 2010 rok .
Podobnie  jak  w  poprzednim  projekcie  uchwały  pani  wójt  przeanalizowała 
propozycje komisji i proponuje, aby q żyta obniżyć z kwoty 34,10 zł do kwoty 
34.00  zł.  Komisje  miały  różne  stanowiska,  a  zatem  Komisja  Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu proponowała stawkę q żyta obniżyć  do 30 zł, a 
Komisja Oświaty i Kultury pozostawić w kwocie 34,10 zł, uzasadniając, że 
jest to stawka niższa w stosunku do roku ubiegłego.
W roku 2009 q żyta wynosił 37 zł. Głosujemy projekt uchwały przygotowany 
przez Panią Wójt .

Pani  Wójt  zabierając głos apelowała o podjęcie uchwały określającej 



obniżenie  maksymalnej stawki q żyta z 34,10 zł. do 34, zł argumentując, że 
w roku 2009 obowiązywała w tut. gminie stawka 37 zł q żyta, czyli była o 3 zł 
większa  do maksymalnej  z  tego roku.  Ponadto podkreśliła,  ze większość 
rolników korzysta z ulg inwestycyjnych i kwota 37 zł w roku bieżącym też była 
niska stawką mająca niewielki wpływ na dochody gminy.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
Wiceprzewodniczącą Panią Ryszardę Lipińską.

Wiceprzewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto jest za przyjęciem uchwały w/s obniżenia średniej ceny skupu żyta 
dla celów obliczenia podatku rolnego na 2010 rok?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 7 głosów
Przeciw -  7 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 7 głosami „za” przy 7  „ przeciw  ”  nie 
podjęła uchwały w  sprawie „ obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 
obliczenia podatku rolnego na 2010 rok ” .
Nie  podjęcie  uchwały  o  obniżeniu  ustawowej  stawki  q  żyta  dla  celów 
obliczenia podatku rolnego na 2010 rok, oznacza, że będzie obowiązywała 
maksymalna stawka 34,10 zł za q żyta wskazana przez GUS.

Czwarty  projekt  uchwały  dotyczy  zatwierdzenia  zmian  w  Planie  Odnowy 
Miejscowości Janowiec Kościelny.
Plan Odnowy Miejscowości Janowiec Kościelny przyjęty został uchwałą Nr 
XVII/104/08 Rady Gminy Janowiec Kościelny z dnia 30 września 2008 roku. 
W chwili obecnej istnieje konieczność zmiany zapisów dokumentu w związku 
z  posiadaniem  większej  ilości  szczegółowych  informacji  dotyczących 
projektów planowanych do realizacji na terenie miejscowości, szczególnie w 
ramach  działania  „odnowa  i  rozwój  wsi”  objętego  Programem  Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.
Uaktualnienie Planu Odnowy Miejscowości jest niezbędne do ubiegania się o 
dofinansowanie realizacji zadań zapisanych w dokumencie.
O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą Panią Ryszardę Lipińską.



Pani wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  zatwierdzenia  zmian  w  Planie 
Odnowy Miejscowości Janowiec Kościelny  ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 14 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę Nr 
XXVIII/165/09  w  sprawie  „  zatwierdzenia  zmian  w  Planie  Odnowy 
Miejscowości  Janowiec  Kościelny”  która  stanowi  załącznik  nr  6  do 
niniejszego protokołu.

Piaty  projekt  uchwały  dotyczy  zatwierdzenia  zmian  w  Planie  Odnowy 
Miejscowości Bielawy.
Plan Odnowy Miejscowości Bielawy przyjęty został uchwałą Nr XXII/135/09 
Rady Gminy Janowiec Kościelny z dnia 30 marca 2009 roku.
Uaktualnienie Planu Odnowy Miejscowości jest niezbędne do ubiegania się o 
dofinansowanie realizacji zadań zapisanych w dokumencie.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą Panią Ryszardę Lipińską.

Pani wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  zatwierdzenia  zmian  w  Planie 
Odnowy Miejscowości Bielawy ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 14 głosów
Przeciw -  0 głosów



Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę Nr 
XXVIII/166/09  w  sprawie  „  zatwierdzenia  zmian  w  Planie  Odnowy 
Miejscowości Bielawy ” która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Szósty projekt uchwały dotyczy przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Połcie 
Stare na lata 2009-2016.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie 
gminnym  (tekst  jednolity  z  2001r.  Nr  142,  poz.  1591  z  późn.zm.)  -  do 
właściwości Rady Gminy należą wszystkie sprawy pozostające  w zakresie 
gminy, o ile ustawy nie stanowią inaczej.

Rada Sołecka Wsi Połcie Stare zwróciła się do Rady Gminy w Janowcu 
Kościelnym o przyjęcie „Planu Odnowy Miejscowości Stare Połcie. Dokument 
ten został zatwierdzony uchwałą zebrania wiejskiego  Sołectwa Stare Połcie.
Plan Odnowy Miejscowości Stare Połcie stanowić będzie podstawę ubiegania 
się o wsparcie finansowe  z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013 w ramach działania „Odnowy i Rozwój wsi”.

Złożenie  kompletnego  wniosku  o  dofinansowanie  remontowych  i 
inwestycyjnych  zadań  planowanych  do  realizacji  w  sołectwie  wymaga 
zatwierdzenia  w  Planie  Odnowy  Miejscowości  Stare  Połcie  przez  Radę 
Gminy  w  Janowcu  Kościelnym.  Uchwała  stanowić  będzie  jeden  z 
niezbędnych  załączników  do  wniosku,  jak  również  pozwoli  lokalnej 
społeczności  uzyskać aprobatę i  motywację do dalszego współdziałania w 
celu  rozwoju  funkcji  gospodarczych  ,  społecznych  i  kulturalnych  swojej 
miejscowości.
Z  uwagi  na  powyższe  oraz  aktywność  mieszkańców  wsi  Stare  Połcie, 
przewodniczący rady wnosi o podjęcie niniejszej uchwały.
W najbliższym czasie będą przygotowywane Pany Odnowy Wsi dla kolejnych 
miejscowości, w tym dla Nowej Wsi Wielkiej.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą rady.

Wiceprzewodnicząca rady Pani Ryszarda Lipińska przedstawiła projekt 
uchwały.

Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  przyjęcia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Stare Połcie na lata 2009-2016 ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych



Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 14 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę Nr 
XXVIII/167/09 w sprawie „ przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Stare Połcie 
na lata 2009-2016 ” która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ostatni projekt uchwały dotyczy aplikowania Gminy Janowiec Kościelny  o 
pomoc finansową w ramach działania „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju 
„Programu  Rozwoju  Obszarów Wiejskich  na  lata  2007-2013  na  operacje, 
które  odpowiadają  warunkom  przyznania  pomocy  w  ramach  działania 
„ODNOWA  I ROZWÓJ  WSI”. 
Wszystkie  świetlice  wiejskie  (  z  wyjątkiem  Safronki)  wymagają  remontu  i 
wyposażenia,  aby  mogły  służyć  jako  obiekty  wiejskich  spotkań.  Przede 
wszystkim konieczne jest:
– wymiana stolarki okiennej i drzwiowej,
– wymiana posadzek,
– odnowienie tynków wewnętrznych i malowanie,
– remont ogrzewania,
– wybudowanie sanitariatów,
– naprawa lub wymiana pokryć dachowych,
– położenie chodników i ogrodzenie posesji,
– wyposażenie w podstawowy sprzęt.
Na rok 2010 planuje się realizację prac remontowych w trzech świetlicach , a 
następnie obiekty przewidziane są na rok 2011 w ramach drugiego naboru 
wniosków,  również  o  wartości  170  tys.zł.  Jednym  z  warunków  przyjęcia 
wniosku do rozpatrzenia jest przedstawienie przez Gminę uchwały intencyjnej 
w  sprawie  zabezpieczenia  w  budżecie  gminy   na  2010  rok  środków 
finansowych z przeznaczeniem na ten cel w kwocie 170 tys.zł., z której gmina 
otrzyma refundację w wysokości 75% wydatków kwalifikowanych.

Stałe Komisje Rady Gminy w dniu 23 listopada pozytywnie ustosunkowały się 
do  wniosku  o  wsparcie  finansowe  na  kwotę  170  tyś.zł,  łącznie  z 
wyposażeniem.

O  przedstawienie  projektu  uchwały  przewodniczący  rady  poprosił 
wiceprzewodniczącą rady.

Wiceprzewodnicząca rady Pani Ryszarda Lipińska przedstawiła projekt 
uchwały.



Przewodniczący rady zaproponował głosowanie.

Kto  jest  za  podjęciem  uchwały  w/s  aplikowania  Gminy  Janowiec 
Kościelny   o  pomoc finansową w ramach działania  „Wdrażanie  lokalnych 
strategii rozwoju „Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 
na  operacje,  które  odpowiadają  warunkom przyznania  pomocy  w  ramach 
działania „ODNOWA  I ROZWÓJ  WSI” ?

Ustawowy skład rady - 15 radnych
Obecnych podczas głosowania - 14 radnych 

Za podjęciem uchwały - 14 głosów
Przeciw -  0 głosów
Wstrzymało się od głosu -  0 głosów

Rada Gminy w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę Nr 
XXVIII/168/09 w sprawie „ aplikowania Gminy Janowiec Kościelny  o pomoc 
finansową  w  ramach  działania  „Wdrażanie  lokalnych  strategii  rozwoju 
„Programu  Rozwoju  Obszarów Wiejskich  na  lata  2007-2013  na  operacje, 
które  odpowiadają  warunkom  przyznania  pomocy  w  ramach  działania 
„ODNOWA  I ROZWÓJ  WSI”, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.

Radny Tański zwrócił się z pytaniem, czy sołectwa nie mające świetlic 
wiejskich  mogą  ubiegać  się  o  środki  finansowe  z   Programu  Rozwoju 
Obszarów Wiejskich  ?

Pani  sekretarz  gminy  wyjaśniła,  iż  z  Programu można  korzystać  na 
świetlice  wiejskie,  ale  także  na  place  zabaw,  boiska,  pod  warunkiem,  że 
sołectwo  ma  Plan  Odnowy  Wsi,  są  zagwarantowane  środki  w  budżecie 
gminy.  Jeżeli  jest  to  zadanie  inwestycyjne  musi  być  projekt  techniczny  , 
pozwolenie na budowę lub zgłoszenie.  Ponadto do każdego zadania musi 
być przygotowany kosztorys.

Ad.pkt.7. 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.

W punkcie tym głos zabrała Pani Wójt Gminy, która wyjaśniła, iż sprawę 
usunięcia gałęzi z rowów przydrożnych przy drogach powiatowych zgłosi do 
Powiatowego Zarząd Dróg w Nidzicy .
Ponadto sprawy dotyczące poszerzenia drogi lub wycięcia drzew rosnących 
przy drogach powiatowych, należą do wyłącznej kompetencji  Powiatowego 
Zarząd Dróg. 



Ad.pkt. Wolne wnioski.

 W punkcie tym nikt nie zgłoszono wniosków.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad  przewodniczący  rady  zamknął 
dwudziestą ósmą zwyczajną sesję .

 
  protokołowała   przewodniczył 
Barbara Szatkowska Tadeusz Jurkiewicz


